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PROTOKÓŁ Z WIEJSKIEGO ZEBRANIA SOŁECTWA CHROŚLE 

Zebranie odbyło się w dniu 7 września 2022 r. o godz. 18:15 w świetlicy wiejskiej w Chroślu.  

Na 234 mieszkańców sołectwa, w zebraniu udział wzięło 22 mieszkańców sołectwa, co 

stanowi mniej niż 10% osób uprawnionych. W związku z tym zebranie odbywa się w drugim 

terminie. Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

W zebraniu uczestniczyli: 

- Wójt Gminy Tomasz Waruszewski  

- Sołtys – Marek Miecznikowski 

- protokołujący zebranie pracownik Urzędu Gminy Adam Murawski  

Porządek zebrania:  

1) Otwarcie zebrania i przyjęcie porządku zebrania. 

2) Informacja z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

3) Zapytania i wnioski. 

4) Zakończenie zebrania.  

Przebieg zebrania 

Ad 1 Otwarcie zebrania i przyjęcie porządku zebrania. 

 Zebranie otworzył i prowadził Pan Sołtys Marek Miecznikowski wyznaczony przez 

Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie do prowadzenia zebrania wiejskiego.  

 Prowadzący stwierdził, że zebranie odbywa się w drugim terminie dlatego, że 

uczestniczy w nim mniej niż 1/10 uprawnionych do udziału w zebraniu.  

 Przewodniczący zebrania przedstawił porządek zebrania, w brzmieniu jak na stronie 1. 

Nie zgłoszono dodatkowych punktów do porządku zebrania. Porządek zebrania został przyjęty 

przez uczestniczących w zebraniu. 

Ad 2 Informacja z bieżącej działalności Wójta Gminy. 

  W pierwszej kolejności Wójt przekazał podziękowania z prośbą o przekazanie 

podziękowań dla KGW pokazuje to jak mocno kwitnie życie w Gminie. Następnie Wójt 

przedstawił informacje z Ośrodka Pomocy Społecznej w Mszanowie: 

- wnioski o stypendium socjalne można składać do 15 września 2022 roku, kryterium 

dochodowe na osobę w rodzinie nie może przekroczyć 600 zł na osobę., 

- dożywianie dzieci w szkole przysługuje jeśli dochód rodziny nie przekracza 900 zł na osobę w 

rodzinie, składając podanie w miesiącu wrześniu 2022 – dochody brane są za sierpień 2022, 

mamy nowy podmiot który prowadzi posiłki – Spółdzielnia Socjalna Obiadek, gdzie każdy może 

teraz przyjść, może zamówić i kupić, można obiady wykupić, jakość obiadów jest utrzymana,  

- wnioski o świadczenia rodzinne na nowy okres zasiłkowy można składać od sierpnia 2022 r. 

dochód za 2021 r. uprawniający do świadczeń 674 zł na osobę w rodzinie, w przypadku 

wychowywania dziecka niepełnosprawnego 764 zł na osobę w rodzinie,  
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- wnioski oświadczenia z funduszu alimentacyjnego na nowy okres zasiłkowy można składać od 

sierpnia 2022 r. dochód uprawniający do świadczeń 900 zł na osobę w rodzinie, 

- od 17 sierpnia 2022 r. można składać wnioski o dodatek węglowy, świadczenie  przysługuje 

bez kryterium dochodowego na gospodarstwo domowe używające węgla jako główne paliwo 

zasilające piec, jest złożonych dużo wniosków, na dzień dzisiejszy złożonych zostało 1600 

wniosków, mają być zmiany w ustawie zmierzające do tego że ma on dotyczyć jednego adresu 

jednej dotacji. Ciekawe co będzie jak sobie poradzą osoby nie zaradni życiowo. Gmina ma 

poważne obawy będzie źle, będzie znacznie gorzej niż było dotychczas. Dochody samorządów 

maleją. Gmina ma swoje problemy za wszystko płacimy dużo drożej. Prośba o kupowanie węgla 

bo będzie dużo drożej. Drugi program ma dotyczyć te gospodarstwa które opalają domy 

drewnem lub pelletem jednak dużo opala węglem. Wniosek będzie sprawdzany z złożoną 

deklaracją. Pellet też jest drogi, podjęliśmy już działania w sprawie opału, zakupiliśmy pellet 150 

ton, były dwie oferty cena 3400 zł za tonę, kwestia jakości certyfikowany jest droższy, ponieważ 

był problem jak palone było słabej jakości pelletem. Wiosną tego roku cena była 1000 – 1100 zł 

a rok wcześniej 800 zł za tonę. Mamy już pellet jednorazowo 150 ton i będzie on 

zmagazynowany w kółkach rolniczych. Podziękowania dla kółek w Gwiździnach i Skarlina. W 

przyszłym tygodniu mają się rozpocząć dostawy. Dostawy na bieżąco byłyby bardzo ryzykowne. 

Chcemy uniknąć nauki zdalnej dlatego zaopatrzyliśmy się w opał. Chcemy żeby w szkołach było 

ciepło.  Jak dopłaty ruszą będzie drożej. Większość piecy jest na pellet. Gmina zadziałała w porę, 

pelet będzie, trzeba jakoś zimę przetrwać. Szkoły ogrzane będą w zimę bo jak ruszą dopłaty to 

będzie zamieszanie. Węgla może nie być. Płacimy za wszystko trzy razy drożej. 

- do 30 października 2022 można składać wnioski o dodatek osłonowy, dochód za 2021 nie może 

przekroczyć 1500 zł w przypadku wieloosobowych gospodarstw domowych, 2100 dla 

gospodarstw jednoosobowych,  

- informacja dla osób zakwalifikowanych do programu operacyjnego pomoc żywnościowa 2014-

2020 współfinansowanego z europejskiego funduszu pomocy najbardziej potrzebującym 

(żywność z banku żywności): 2-gi termin wydawania żywności na świetlicy wiejskiej w 

Pacółtowie 27 wrzesień 2022 godz. 11:00 – 14:00, 28 wrzesień 2022 godz. 9:00 – 14:00. 

 

Gmina kończy realizację programu Grunty po PGR w rozwoju cyfrowym zakupiono 360 sztuk 

laptopów, długo następowała weryfikacja, wydłużenie czasu to spowodowało, zostało 70 tys 

złotych i przeznaczymy je na zakup akcesoriów – myszek i słuchawek. Będą wydawane pod 

koniec września lub z początkiem października. Sto mieszkańców więcej otrzyma laptopy.  

 

Następnie Wójt zachęcił do uczestnictwa w konsultacjach na Lokalną Strategią Rozwoju 

Lokalnej Grupy działania Ziemia Lubawska, ponieważ dokument ten będzie miał wpływ na 

kierunki rozwoju również naszej gminy. 

 

W dalszej kolejności Pan Wójt poinformował, że ze względu na aktualną sytuację związaną z 

inflacją i szybko rosnącymi kosztami utrzymania świetlic wiejskich niezbędne stanie się 

zaktualizowanie cenników wynajmu tych świetlic. Wójt poinformował, że dotychczas rocznie 

utrzymanie 14 świetlic w gminie kosztowało ok. 200 tys. zł, a teraz będzie koszt rzędu ok 500-

600 tys. zł. W związku z czym nie ma innej możliwości jak aktualizacja cennika dla świetlic. Po 

obecnych cenach nie da się dalej wynajmować świetlic. Drastyczny wzrost cen energii gmina 
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musi oszczędzać, koszty inwestycji poszły w górę 1 km to koszt 3 mln kosztuje teraz.  Wydatki 

bieżące, wzrosną opłaty za śmieci, wszystko drożeje, inflacja nie zatrzyma się od razu, inflacja 

się potęguje. Gminy już płacą dużo za prąd – przykład Gmina Lubawa. Wszystko pójdzie do góry, 

będziemy oszczędzać tylko tam gdzie będzie konieczność. Opłaty wzrosną i musimy oszczędzać. 

Będziemy kontrolować świetlice, remizy zużycie prądu, wywozu śmieci będą limity kosztowe. 

Wzrost stawki MWh pięć razy 500%.  Będziemy oszczędzać, wszystko kosztuje, wzrosną także 

śmieci, czeka nas bardzo trudny okres. 

 

Budowana droga Chrośle – Pustki, inwestycja duża 2,2 km, kosztuje 6 mln 1 km  - 3 mln, droga 

Mszanowo obwodnica też 3 mln a w ubiegłym roku 1 mln, koszty są duże. 

Dokumentacja Radomno-Gryźliny – 4 km kosztorys 12-14 mln a przy założeniu miało kosztować 

6 mln. 

Dobra informacja – budowa świetlico-remizy w Bratianie oferta 4,3 mln. 

 

Inwestycja droga gminna Chrośle – Pustki – od ścieżki do kliniki Ruda – trwają prace, kładzione 

są poszczególne warstwy za 2 tygodnie ma ruszyć budowa przepustu, inwestycja powinna się 

zakończyć z końcem tego roku bynajmniej jest na to szansa.  

 

Naprawa traktorka została podjęta decyzja z naczelnikiem.  

 

Budujemy halę targową w Bratianie, duże wyzwanie dla sprzedających i kupujących głównie dla 

rolników. Będziemy mieli wszystko pod jednym dachem, ma być gotowa do końca tego roku ale 

uruchomienie może nastąpić w przyszłym roku, problem jest po stronie energetyki gdzie 

procedura trwa. Hala o powierzchni 500 m2 łącznie nowoczesna. Taka była decyzja. Wizyta u 

Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego ale powiedział że nie będzie inwestował w targowisko. 

Rozmawialiśmy z tymi którzy coś sprzedają jakieś wystawki tematyczne. Promocja 

przedsiębiorstw, opłata będzie symboliczna. Koszt 3 mln a tak byłby 6 mln, trzymamy się 

budżetu, utrzymana w fajnym standardzie, hala ma być dogrzewana. Profil bardziej spożywczy 

klient będzie maił komfort, będą bloki tematyczne ma być ekonomiczne w eksploatacji Rozwój 

przedsiębiorczości o to głównie nam chodzi oraz o skrócenie łańcucha dostaw.  

 

Wójt poinformował mieszkańców o tym, że zgłosił się program TTV o zgłaszanie kandydatur do 

programu Damy i wieśniaczki.  

 

Ad 3 Zapytania i wnioski. 

 

Mieszkaniec: Jest okres jesienny naniosło dużo piasku na drogę. 

Wójt: Za plac budowy jest odpowiedzialny wykonawca. 

 

Odnowiono w czynie społecznym figurkę oraz ogrodzenie świetlicy, podziękowania dla osób 

które to wykonały. 

Podziękowania dla mieszkańców którzy uczestniczyli przy zbiórce śmieci na terenie sołectwa. 

 

Mieszkaniec: Czy w okresie jesiennym przewidziane są naprawy dróg? 
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Wójt: Jest to zaplanowane oczywiście przy wcześniejszej weryfikacji w terenie. Podczas 

mocnych i obfitych opadów deszczu nic nie jest w stanie przyjąć jednorazowo takiej ilości wody. 

 

Mieszkaniec: Jak będzie w tym roku wyglądało odśnieżanie? Bo był problem. 

Wójt: Odnośnie zgłoszonego problemu, tak stało się wyjątkowo pechowo, był nowy operator 

na tym terenie czasami tak bywa. Problem ten będzie rozwiązany.  

 

Mieszkaniec: Pytanie odnośnie rewaloryzacji emerytur, o ile procent? 

Wójt: To pytanie nie powinno być tu zadane. 

 

Mieszkaniec: Zgłosił że w lesie gminnym jest dużo wywrotów, i są drzewa w burcie. 

Wójt: Problem przekażę. 

 

Mieszkaniec: Zapytanie o drogę Gryźliny-Chrośle droga jest bardzo potrzebna, mieszkańcy będą 

mogli dojechać i o drogę w stronę boiska sportowego?     

  

Wójt: Odcinek Chrośle – Gryźliny jest drogą ważną będzie to kolejna inwestycja, dzisiejsza 

sytuacja sprawia – 3 mln za 1 km że perspektywa się oddala będzie kryzys, dochody stałe gminy 

się uszczuplają. Chcemy drogi, jest ona w planie jest ujęta w wykazie, kilka dokumentacji jest 

robionych. Inwestycje w ostatnich latach w porównaniu z pozostałymi gminami powiatu 

najlepiej się rozwijały. Kolejni mieszkańcy czekają mamy ich dużo, potrzeby też są duże. Decyzja 

Wód Polskich, udało się przekonać wody Polskie odnośnie budowy przepustu w Pustkach, ale 

potrzebne będzie nowe pozwolenie wodnoprawne wszystko się przesunie. 

 

Mieszkaniec: Kiedy będzie oddana obwodnica DK15? 

Wójt: Oddanie obwodnicy planowane jest na połowę grudnia 2022 roku. Nastąpi też zmiana 

statutu DK15, ułatwi to zagospodarowanie terenu, może będzie to droga gminna albo 

powiatowa. 

Biedronka chce budować w miejscowościach Jamielnik, Pacółtowo Gmina sprzyja tym 

inwestycjom, ponieważ będzie to kilkanaście miejsc pracy.  

 

Mieszkaniec: Zapytanie odnośnie farmy fotowoltaicznej w Bagnie. 

Wójt: Odpowiedź RDOŚ będzie negatywna, wniosek będzie musiał być złożony ponownie. Jest 

to kilkadziesiąt ha. Druga taka ma powstać na działkach parafialnych w Radomnie. 

 

Ad 4 Zakończenie zebrania. 

W związku z wyczerpaniem porządku, prowadzący zebranie zakończył wiejskie zebranie 

sołectwa Chrośle. 

 

 

Protokołował        Sołtys wsi 

 

Adam Murawski       Marek Miecznikowski  


